
PROTOKÓŁ Nr 8/2015

z posiedzenia  Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa i 
Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy 

odbytego w dniu  29 czerwca 2015r. 
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie  rozpoczęto godz.  9 0 0  -  zakończono godz. 11 4 0 .
Przewodniczyła:  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  Przewodnicząca 
Komisj i  Kultury Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy.

Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  Nr 1).
Nieobecni:  radny Zbigniew Napłoszek.
Ponadto w posiedzeniu  udział  wzięli :
   1.  Henryk Kacprzyk -  Wójt Gminy
   2.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
   3.  Agnieszka Skorupska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
       Grunwald z/s  w Gierzwałdzie

Ad pkt  1  i  2.  Przewodnicząca  Komisji  Kultury  Oświaty  i  Zdrowia Rady  Gminy 
–  Pani  Małgorzata  Kamińska  dokonała  otwarcia  posiedzenia  Komisj i . 
Stwierdziła  prawomocność  obrad oraz przedstawiła  projekt  porządku obrad:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z ostatniego posiedzenia  Komisj i .
   4.  Sprawozdanie  z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
       Grunwald za 2014 rok i  kierunki działalności  GOPS na 2015 rok.
   5.  Ocena realizacj i  inwestycj i  gminnych  realizowanych w 2015 roku.
   6.  Zapoznanie się  z wykładnią  prawną w sprawie ograniczenia  tonażu pojazdów
       poruszających się po drogach gminnych.
   7.  Zaopiniowanie  projektów uchwał na najbliższą  sesję Rady Gminy:
       a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           lata  2015 – 2025;
       b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok;
       c)  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok;
       d)  w sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald;
       e)  w sprawie przystąpienia  do sporządzenia  zmiany studium i kierunków 
           zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald;
       f)  w sprawie uchwalenia regulaminu pracy Komisj i  Mieszkaniowej  w Gminie
          Grunwald.
   8.  Wolne wnioski  i  zapytania.
   9.  Zamknięcie  obrad.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  zgłosił  wniosek  o  przyjęcie  do  porządku  obrad  - 
podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu 
Ostródzkiego.  Stosowna  uchwała  przez  Radę  Powiatu  została  podjęta  dopiero  w 
piątek  i  wcześniej  nie  mogłem przedstawić.  Projekt  dotyczy  remontu  drogi  Rączki  
Mielno  w  miejscowości  Mielno,  tam  gdzie  już  uchwalil iśmy  dofinansowanie  
budowy chodnika.  400 tys.  zł  wykłada  Starostwo Powiatowe a my mamy uzupełnić  
o  100  tys.  zł .  Odpowiednie  środki  znalazła  Pani  Skarbnik  w  budżecie.  
Kompleksowe wykonanie chodnika,  poszerzenie  tej  drogi  o 60 cm jest  celowe.
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Za  wnioskiem  o  przyjęcie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie 
udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Ostródzkiego  głosowało  14  radnych, 
przeciwnych nie było,  wstrzymujących się nie  było.
Porządek obrad Komisj i  został  przyjęty w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,
przeciwnych nie było,  wstrzymujących się nie  było  w/g następującego
wyszczególnienia:
      1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
      2.  Przyjęcie  porządku obrad.
      3.  Przyjęcie  protokołu z ostatniego posiedzenia  Komisj i .
      4.  Sprawozdanie  z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
          Grunwald za 2014 rok i  kierunki działalności  GOPS na 2015 rok.
      5.  Ocena realizacj i  inwestycj i  gminnych  realizowanych w 2015 roku.
      6.  Zapoznanie się  z wykładnią  prawną w sprawie ograniczenia  tonażu
          pojazdów na drogach gminnych.
      7.  Zaopiniowanie  projektów uchwał na najbliższą  sesję Rady Gminy:
          a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald 
              na lata  2015 – 2025;
          b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok;
          c)  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok;
          d)  w sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald;
          e)  w sprawie przystąpienia  do sporządzenia  zmiany studium i kierunków
              zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald;
          f)  w sprawie uchwalenia regulaminu pracy Komisj i  Mieszkaniowej  w
              Gminie  Grunwald;
          g)  w sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla Powiatu Ostródzkiego.
      8.  Wolne wnioski  i  zapytania.
      9.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt  3.  Protokół z ostatniego posiedzenia  Komisj i  został  przyjęty jednogłośnie
           bez odczytywania.

Ad  pkt  4.  Kierownik GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska –  nie  będę  odczytywać 
sprawozdania.  Może radni mają pytania  do sprawozdania.
Jeżeli  chodzi  o  zadania  na  2015  rok  są  takie  same  jak  w  poprzednim  roku;  
realizacja  świadczeń  z  pomocy  społecznej ,  realizacja  zasiłków  rodzinnych,  
realizacja  ustawy  o  wspieraniu  rodzinnej  pieczy  zastępczej ,  realizacja  dodatków 
mieszkaniowych,  przyznawanie  usług  opiekuńczych,  kierowanie  do  domu  pomocy 
społecznej .
Sprawozdanie  jest  dość  szczegółowo  sporządzone.  Co  roku  dochodzą  nowe 
zadania.  W  tamtym  roku  doszło  nowe  zadanie  „Karta  dużej  rodziny”,  od  l ipca 
2014  roku.  Jest  powołany  zespół  interdyscyplinarny  do  działania  przeciwko 
przemocy.  Ja  jestem  przewodniczącą,  członkami  są  osoby  z  policj i ,  ośrodka 
zdrowia,  z  każdej  szkoły,  gimnazjum i  szkół  podstawowych.  Mamy  zatrudnionego 
specjalistę  konsultacj i  w  zakresie  działania  do  spraw  przemocy  –  Pani  Marzena  
Jabłonowska.  Przy  punkcie  konsultacyjnym  są  zatrudnieni;  psycholog  Pani 
Ziółkowska i  psychoterapeuta Pan Milkowski od uzależnień.
Największym  powodem,  dlaczego  osoby  korzystają  ze  świadczeń  z  pomocy 
społecznej ,  dodatków  mieszkaniowych  to  jest  brak  pracy  pracy,  bezrobocie 
szczególnie  kobiet,  rodziny  wielodzietne,  rodziny  niepełne.  Dochodzi  nam 
zasiłków stałych.  Zasiłki  s tałe  otrzymują  osoby,  które nie  mają praw do renty,
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emerytury a mają ustalony stopień niepełnosprawności.
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  jeżeli  chodzi  o 
dłużników  alimentacyjnych,  od  1  l ipca  wchodzi  nowa  ustawa,  która  będzie 
zobowiązywała do wpisywania do rejestru dłużników na wszystkich szczeblach.
Kierownik GOPS – Pani Agnieszka Skorupska –  cały czas było.
Przewodnicząca Komisji  – Pani Małgorzata Kamińska – czy coś to pomaga?
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  –  jeżeli  ktoś  coś  posiada,  to  w 
pierwszej  kolejności  zabiera  komornik  sądowy,  komornik  skarbowy.  Jedną  z  kar  
jest  zabieranie  prawa  jazdy,  ale  w  większości  nie  mają  prawa  jazdy,  nie  mają  
majątku.  Mieszkają  z  rodzicami,  gdzieś  w  świecie,  część  osób  wyjeżdża  za  
granicę,  nie daje znaku życia.
Radna  –  Pani  Wioletta  Sawicka  –  s łyszałam,  że  ma  wejść  coś  takiego,  że  jeśli 
Pan nie płaci  alimentów, to będą płacić  rodzice?
Kierownik  GOPS  –  Pani  Agnieszka  Skorupska  -  to  na  drodze  prywatnej ,  musi 
iść do sądu. Na dzień dzisiejszy nie ma takiej  ustawy.
Innych uwag do sprawozdania nie zgłoszono.
(Sprawozdanie  w załączeniu – zał.  nr 2).
W  związku  z  tym,  że  nie  ma  pytań  i  uwag  radni  ustali l i ,  że  Kierownik  GOPS  nie  
musi  być  obecna na sesj i .

Ad  pkt  5.  Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  zgodnie  z  planem  zrealizowaliśmy 
dwie  największe  inwestycje  –  jest  ukończona  kanalizacja  miejscowości  Dylewo, 
częściowo  Szczepankowo,  Kitnowo  i  Zybułtowo  częściowo.  Jest  to  inwestycja  
duża  z  udziałem  środków  unijnych.  Wniosek  o  zwrot  środków  został  złożony.  
Inwestycja  wykonana  zgodnie  z  dyrektywami  unijnymi,  że  przyłącza  powinni 
wykonać  sami  mieszkańcy  od  studzienek,  które  są  w  ogródkach.  Rozmawialiśmy 
kiedyś  na  sesj i ,  że  zrobimy  to,  bo  tak  kiedyś  robiliśmy  w  innych  przypadkach.  
Zleciłem wykonanie  kosztorysu  na  te  przyłącza  wszystkie.  Do jutra  nie  będę  miał,  
ale  do  następnej  sesj i  będę  miał  kosztorys  tych  przyłączy  i  rada  zadecyduje  czy 
my  robimy  czy  każdy  sam  będzie  się  przyłączał  do  kanalizacj i .  Będzie  to  suma 
dosyć  spora,  bo  jest  dużo  tych  przyłączy.  W  zasadzie  nie  powinniśmy  tego  robić, 
zrobimy  do  piwnicy  i  tam zakończymy  zaślepieniem i  niech  każdy  robi  wewnątrz.  
Kłopoty  są  z  tym,  bo  są  to  budynki  popegerowskie,  jest  kilku  właścicieli  a  jedna 
piwnica a każdy chce odrębnie.  Przygotowuję koszty i  rada zadecyduje.
Następna  inwestycja  –  budowa  chodnika  w  Marcinkowie,  pierwszy  przetarg  był  
ogłoszony,  został  unieważniony,  bo  nie  mamy  tyle  środków  w  budżecie. 
Zwróciłem  się  do  Marszałka  Województwa  o  dofinansowanie.  Marszałek  podjął  
pozytywną  decyzję.  Dołoży  około  450  tys.  do  tej  inwestycj i ,  ale  stanie  się  to 
dopiero około 20 sierpnia.  Ogłosimy przetarg i  na początku września tą  inwestycję  
wykonamy  z  udziałem  naszych  środków,  ale  prawie  800  tys .  dołoży  Urząd 
Marszałkowski.
Trzecia  inwestycja  to  budowa  chodnika  i  położenie  nakładki  asfaltowej  w 
miejscowości  Mielno.  Koszt  całkowity  inwestycj i  około  1  mln  zł .  Nasz  udział  to 
to  co zadeklarowaliśmy wcześniej  -  150 tys .  zł  plus  100 tys.  zł .  Inwestycja  będzie  
skończona  do  końca  roku.  Inne  remonty  mienia  komunalnego  robimy  na  bieżąco; 
remonty  mienia  komunalnego,  które  należy  utrzymać  w  stanie  używalności,  na 
zalecenie  Sanepidu  remont  szkoły  we  Frygnowie,  strażnicy  w  Gierzwałdzie.  Na 
drzwi  ogłosil iśmy  przetarg,  ale  ze  względów  technicznych  tych  drzwi  nie  da  się 
zamontować,  ze względu na niski  strop.  Wykonamy we własnym zakresie.

3



Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  wracając do tej  inwestycj i  w 
Zybułtowie,  i le  tych  zabudowań będzie?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  na  następnej  sesj i  przedstawię,  i le  tych 
przyłączy będzie i  jaki koszt.

Ad  pkt  6.  Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jeżeli  chodzi  o  drogi,  to  jest  ustawa  o 
drogach  publicznych  z  dnia  21  marca  1985  roku.  Jest  to  dziennik  ustaw  z  2013 
roku, pozycja  260. Tam wszystko jeżeli  chodzi  o drogi jest  przedstawione.
„Art.  7.  pkt  1.  Do  dróg  gminnych  zalicza  się  drogi  o  znaczeniu  lokalnym 
niezaliczone do innych kategorii ,
pkt  2.  Zaliczenie  do  kategorii  dróg  gminnych  następuje  w  drodze  uchwały  rady  
gminy po zasięgnięciu opinii  właściwego zarządu powiatu.
pkt  3.  Ustalenie  przebiegu  istniejących  dróg  gminnych  następuje  w  drodze 
uchwały rady gminy.
Art.  8  1a.  Podjęcie  przez  radę  gminy  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  drodze 
wewnętrznej  wymaga  uzyskania  pisemnej  zgody  właścicieli  terenów,  na  których 
jest  ona zlokalizowana.
2.  Budowa,  przebudowa,  remonty,  utrzymanie,  ochrona  i  oznakowanie  dróg 
wewnętrznych  oraz  zarządzanie  nimi  należy  do  zarządcy  terenu,  na  którym  jest  
zlokalizowana droga,  a w przypadku jego braku – do właściciela  tego terenu.
3.  Finansowanie zadań” – z  budżetu gminy.
„4.  Oznakowanie  połączeń  dróg  wewnętrznych  z  drogami  publicznymi  oraz 
utrzymanie  urządzeń  bezpieczeństwa  i  organizacj i  ruchu,  związanych  z 
funkcjonowaniem tych połączeń,  należy do zarządcy drogi  publicznej .”
Generalnie  chodzi  o  to,  kto  decyduje  o postawieniu  znaków na drogach.  W dalszej  
części  to będzie wyjaśnione.
„Art.  10.  7.  Numery drogom,  
2) drogom powiatowym i gminnym – zarządy województw.
11.  Dla  poszczególnych  kategorii  dróg  właściwy  zarządca  drogi  prowadzi 
ewidencję  dróg,”  Taką  ewidencję  dróg  mamy.  To  są  kategorie  dróg  gminnych,  
które  znajdują  się  w  wykazie  Urzędu  Marszałkowskiego.  One  zaliczone  są  z 
urzędu jako drogi gminne bez uchwały rady gminy.
„Art.  19.  2.  Zarządcami  dróg są dla  dróg:
4)  gminnych  –  wójt  (burmistrz,  prezydent  miasta).”  Wójt  jest  zarządcą  drogi 
gminnej .
„Art.  20.  Do zarządcy drogi należy w szczególności:
2)  opracowywanie  projektów planów finansowania  budowy,  przebudowy,  remontu, 
utrzymania  i  ochrony dróg
3) pełnie  nie  funkcj i  inwestora,
9) prowadzenie  ewidencj i  dróg,
14)  wprowadzenie  ograniczeń  lub  zamykanie  dróg  i  drogowych  obiektów 
inżynierskich.”  Z ustawy wynika,  że  oznakowanie  dróg jest  to  kompetencja  wójta,  
wprowadzanie różnych ograniczeń na tych  drogach i  na tych  obiektach drogowych.
„Art.  20f.  Zarządca  drogi jest  obowiązany:
1)  względnić  uchwały  rady  gminy,  w  których  dla  zaspokojenia  potrzeb 
mieszkańców  wskazane  zostaną  wstępne  miejsca  lokalizacj i  nowych  przystanków 
komunikacyjnych;  o  ostatecznej  lokalizacj i  takiego  przystanku  decyduje  zarządca 
drogi,”  Tylko  ta  jedna  kompetencja  należy  do  rady  gminy  czyli  ustalanie  miejsc  
przystanków a pozostałe  rzeczy są w kompetencjach zarządu czyl i  wójta.
Petycja,  która była  skierowana do rady przekazałem radzie.  Wnioski  powinny być
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kierowane  do  wójta.  Przy  zbieraniu  takich  podpisów  ja  bym  proponował,  żeby  te  
podpisy  wycofać,  bo  się  podpisują  jedni  za  drugich,  a  to  sprawa  dla  prokuratora.  
Nie  powinno  się  takich  rzeczy  robić.  Każdy  indywidualnie  powinien  podpisywać.  
To chodzi  o drogę do gimnazjum a podpisy były  zbierane na terenie  całej  gminy.
Jeżeli  chodzi  o  ograniczenie  i  przejazd  ciężkich  ciężarówek  nigdy mi  nie  przyszło  
do  głowy,  żeby  na  nową drogę,  którą  zrobiliśmy  wpuszczać  te  ciężarówki  a  kto  w 
moim  imieniu  się  na  ten  temat  wypowiadał,  nie  wiem.  Jest  droga  wytyczona  w 
innym miejscu,  wyjazd jest  w innym miejscu.
Mam apel  do  radnych,  sołtysów  i  mieszkańców,  niech  uważnie  obserwują  sprawy,  
które się  prowadzi  w gminie,  czyli  wydawanie  decyzj i  środowiskowych,  bo na tym 
etapie  wiele  rzeczy  można  zahamować,  wręcz  uniemożliwić.  Jak  się  powie  a 
trzeba  i  powiedzieć  b.  Były  protesty  tylko  dwóch  mieszkańców,  ale  doszło  do  
porozumienia  z  właścicielem  i  sprzeciwy  zostały  wycofane.  Procedura  wydobycia  
żwiru  została  uruchomiona.  Decyzję  podejmuje  Marszałek  i  naszą  opinię  może  
wziąć  pod  uwagę  ale  nie  musi.  W  tej  chwili  jest  taka  tendencja,  że  do  2020  na  
terenie  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  wszystkie  kopalnie  mają  zostać 
uruchomione  z  tego  tytułu,  że  inwestycje  bardzo  poważne  są  robione  na  terenie  
naszego  województwa.  Nie  można  tak  mocno  ingerować  a  po  drugie  jest  ustawa  o  
działalności  gospodarczej .  W  przypadku  kiedy  gmina  złośliwie  uniemożliwia 
prowadzenie  działalności  gospodarczej  może  zostać  oskarżona  o  odszkodowanie  i  
sprawa  byłaby  przegrana,  gdyż  na  etapie  wydawania  decyzj i  środowiskowych  nie  
było  protestów.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  na  jutro  przygotuję 
propozycję  odpowiedzi  Pani  sołtys,  bo  to  sołtys  podpisała.  To  pismo  skierowano 
do  rady,  ale  według  właściwości  powinno  trafić  do  wójta.  Przygotuję  pismo 
informujące  nadawcę  tego  dokumentu,  że  sprawa  została  przekazana  według 
kompetencj i  do  gminy.  Na  temat  podpisów  nie  będę  się  wypowiadał,  to  jest  
sprawa tego kto podpis składał.  Natomiast  to czy mieszkańcy chcą się  wypowiadać  
czy  nie  to  jest  ich  dobre  prawo  z  którego  korzystają  albo  nie.  Na  każdym  etapie  
działań  mają  prawo  do  oceny  i  żądania  takiego  załatwienia  sprawy,  które  jest  po 
ich  myśli .  Być  może  na  etapie  wydawania  decyzj i  środowiskowych  nie  było  
zainteresowania,  być  może  nie  było  informacji ,  trudno  to  ocenić.  Widząc  
zagrożenie  mieszkańcy  mają  prawo  na  to  zagrożenie  reagować.  Każdy  z  nas 
widząc jakąś nieprawidłowość reaguje w tym momencie.
Chciałbym  usłyszeć  od  Wójta  jednoznaczną  i  wyczerpującą  odpowiedź,  czy 
podejmie  Pan  działania  w  celu  ograniczenia  ruchu  na  tym  odcinku  drogi  od 
gimnazjum do ronda dla samochodów powyżej  10 ton?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  wiem  czy  mieszkańcy  do  końca  są  tym 
zainteresowani.  Trzeba  się  spotkać  i  porozmawiać  z  mieszkańcami  czy  są 
zainteresowani  wprowadzeniem  tego  ograniczenia.  Samochody,  którymi 
dysponują,  same  samochody  bez  ładunku  ważą  do  18  ton.  Mówię  o  TIRach  które 
przejeżdżają  tamtą  drogą.  Ja  ustawiając  znak  zakazu  „ograniczenie  do  10  ton”  
postawię  zaraz  radiowóz i  będę  egzekwował  przestrzeganie  tego.  Nie wiem czy do  
końca tym są zainteresowani  rolnicy.  Wiem co było  powodem pisma,  powodem był  
lęk,  żeby  nie  jeździły  tamtędy  samochody  ze  żwirem.  Wprowadzać  znak  teraz,  to  
myślę,  że  powinna  wieś  jeszcze  przemyśleć  sprawę.  Uniemożliwi  to  ruch  ciężkich 
maszyn,  nie  mówię  już  o  kombajnach.  10  ton  to  jest  bardzo  mało  jeżeli  chodzi  o 
obciążenie.  Oczywiście,  że  mieszkańcy  mają  się  prawo  wypowiadać  w  każdym 
punkcie,  w  każdym  miejscu,  po  to  tu  jestem,  bo  wybral i  mnie.  Z  całą 
odpowiedzialnością  zaufali ,  z całą  odpowiedzialnością  staram się działać na
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korzyść  mieszkańców.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  nie  uzyskałem 
jednoznacznej  odpowiedzi.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  odpowiem  jednoznacznie,  bo  muszę 
porozmawiać  czy  naprawdę  chcą  wprowadzić  tam  10  ton?  Jeżeli  wprowadzimy  10 
ton,  to nie  przejedzie  nikt  ciężkim sprzętem. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  nie  znam się  na  gabarytach 
nośności  pojazdów  rolniczych,  które  kursują  po  naszych  drogach,  10  ton  jak 
rozumiem znak oznacza zakaz wjazdu pojazdów o nacisku jednej  osi .
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  to jest  inny znak,  to jest  o masie  całkowitej .
Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  –  trzeba  rozważyć,  czy  to 
oznacza,  czy  prośba  mieszkańców  idzie  w  kierunku  ograniczenia  całkowitej  masy 
czy  nacisku  na  jedną  oś,  bo  to  może  być  różna  interpretacja  tego.  Dlatego  jak  
powiedziałem  jutro  na  sesję  przygotuje  odpowiedź  dla  Pani  Marioli  Lech  w  tej 
sprawie a Państwo uznacie  czy macie na to  wpływ.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  wiem  jak  to  było  przeprowadzone,  jak 
decyzje  środowiskowe.  Procedury  przeprowadzania  takich  uzgodnień 
środowiskowych  celu  publicznego  są  tak  jasno  ogłaszane  i  tak  często,  one  muszą 
być  przez  sołtysa  potwierdzone,  bo  sołtys  pisze  na  jaki  czas  zostało  wywieszane  i 
kiedy zdjął  to ogłoszenie.  Rady sołeckie  są od tego,  żeby te  sprawy przeglądać,  bo  
to  dotyczy  i  innych  rzeczy,  ustalania  planów  miejscowych.  Trzeba  brać  w  tym  
udział  a nie  później  robić jakieś plebiscyty.
Jeżeli  chodzi  o  oznaczenie  dróg,  nie  ma  niebezpieczeństwa,  że  eksploatujący  tą  
kopalnię  będą  tędy  jeździli ,  bo  jest  jeszcze  coś  takiego  jak  plan  dróg  i  wywozu  
urobku, który musi  być  zatwierdzony bezpośrednio przez wójta.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  jest  taki  plan?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  nie zatwierdzałem jeszcze.
Przewodniczący  Rady  Gminy –  Pan Ryszard  Bala  –  jeżeli  takiego  planu nie  ma, 
nie  ma  się  z  czego  wycofywać.  Przedsiębiorca  chce  jakieś  tam  działania 
prowadzić,  to  musi  l iczyć  się  z  ograniczeniami  ze  strony środowiska a  środowisko 
to również ludzie.
Radna –  Pani  Jadwiga Dymkowska –  Pan  Wójt  mówił,  że  będzie  wytyczona  inna 
droga.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  tak.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Pan  Wójt  mówił,  że  jeżeli 
ustawimy  znak  „zakaz  do  10  ton”  to  rolnik  z  przyczepą  naładowaną  zbożem  nie  
przejedzie?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  tak.
Przewodniczący  Rady  Gminy –  Pan  Ryszard  Bala  –  po  to  jest  rada,  15  radnych, 
żeby szukali  takiego rozwiązania,  które zadowoli  wszystkich.
Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  Pan  mówił,  że  na  każdym  etapie,  ale  ten 
przedsiębiorca,  który  ma  uzgodnienia  to  już  zaczyna  inwestować.  Jeżeli  
zainwestuje,  ma  podpisane  umowy  i  teraz  zabronią  mu  wydobywać,  to  on  będzie  
płacił  kary.  Zainwestował  a  na  ostatnim  etapie  okaże  się,  że  nie  może  wywozić.  
Te uzgodnienia  powinny być  dużo wcześniej .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  zgadzam  się.  Są  pewne 
konsekwencje,  których  powinniśmy  przestrzegać,  ale  na  pewnym  etapie,  gdzieś  
coś  zostało  zaniedbane,  ludzie  ze  Stębarku  nie  wypowiedzieli  s ię  na  temat  tych  
uwarunkowań  środowiskowych.  Ogląda  Pan  telewizję,  czyta  gazety,  mieszkańcy 
protestują nawet wtedy,  kiedy koparki  jadą na plac budowy i  ten protest  jest

6



skuteczny.  Nie  dopuszczajmy  do  takiej  sytuacj i ,  że  mieszkańcy  Stębarku 
mobil izują  się  i  w  momencie  kiedy  jedzie  kolumna  wyładowanych  ciężarówek  na 
wysokości  gimnazjum zaczną  chodzić  przez  jezdnię  w ramach  protestu  i  tak  mogą  
chodzić  przez  cały  dzień,  żeby  zatrzymać  kolumnę.  Nie  róbmy tutaj  precedensu  w 
tej  sprawie,  chociaż te  precedensy z  pewnością  są.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nic  nie  zostało  zaniedbane  Panie 
Przewodniczący,  bo nie  mogło być  zaniedbane.
Przewodniczący  Rady Gminy –  Pan Ryszard Bala –  ja  nie  mówię  do  Pana,  tylko 
przez mieszkańców.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  zaczynamy  demagogię  uprawiać.  Po  pierwsze 
jest  kopalnia  w  Rychnowie  gdzie  jest  koncesja  na  wydobycie,  nie  wiadomo  czy 
uruchomi,  bo musi  najpierw znaleźć  odbiorcę  i  on dopiero  decyduje  kiedy wystąpi  
o  zatwierdzenie  planu  wywozu  tego  urobku.  Tutaj  zdanie  Pani  Dymkowskiej  było  
bardzo słuszne,  dla  mnie  nie  ma tego tematu.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  jesteśmy  po  to,  żeby  naszym  wyborcom 
żyło  się  komfortowo i  proszę  uwzględnić  ich  głosy,  skoro takie  podnoszą.  Jak  Pan  
mówi,  że droga jest  wytyczona,  ale  znak byłby zabezpieczeniem.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  niech  konkretnie  od  rady  sołeckiej  wpłynie 
wniosek  i  ja  w  ramach  swoich  kompetencj i ,  żeby  to  nie  było,  że  ja  ograniczyłem 
tonaż.  Policja  może  później  egzekwować  te  znaki.  Rolnicy  dysponujący  ciężkim 
sprzętem  nie  będą  mogli  tamtędy  się  przemieszczać  a  wiem,  że  to  jest  droga 
dojazdowa do pól.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  jaką  my  mamy  korzyść  z  ogromnej  i lości 
żwirowni?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  bardzo  dużą,  podatki  od  nieruchomości  i  opłaty 
z koncesj i ,  więcej  niż  z podatku od wszystkich.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  patrząc  na  te  mapki,  to  cała  nasza  gmina 
będzie przeorana.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  nie  widzę  tutaj  obciążeń.  W  Mielnie 
rozpoczęta  jest  już  rekultywacja.  Już  nie  pracuje  ta  kopalnia.  W Mielnie  kopalnia  
powstała  zanim powstał  samorząd.  W Marcinkowie  jest  bardzo dobrze prowadzona 
kopalnia,  to  jest  na  granicy  między  naszą  gminą  a  gminą  Dąbrówno,  wyjazd  jest  
bezpośrednio  na  drogę  wojewódzką.  Największy  problem  mamy  w  Domkowie.  Ja 
byłem przeciwny powstaniu  tej  kopalni.  Zebranie  wiejskie  wyraziło  zgodę,  a  teraz 
wieś  jest  przeciwna.  Inaczej  Pan Bocian  mówił  w momencie  tworzenia  tej  kopalni  
a inaczej  teraz.  Nie wywiązuje się z umów, które podpisał.  Twierdzi,  że f inansowo 
kiepsko  stoi,  że  nie  jest  w  stanie  tego  prowadzić.  Pozostałe  kopalnie  nie  
przeszkadzają  nam.  Weźmy  lokalizację  biogazowni,  to  są  inwestycje  które 
zatrudniają  około  20  osób.  Są  bezpieczne  ekologicznie.  Mielibyśmy  podatek  od 
nieruchomości  jak  również  zatrudnienie.  Wiatraki  kontrowersyjna  sprawa  ale  też 
Unia  Europejska  do  2020  roku  będzie  wymagała,  żeby  energii  odnawialnej  było  
20%.  Nie  wiem  jak  Państwo  się  z  tego  wywiąże,  jeżeli  będziemy  wszystko 
przeciw.  Rozumiem  miejsca  historyczne  jak  Pola  Grunwaldzkie.  W  miejscach 
gdzie  to  może  być,  np.;  lasy,  inne  miejsca  gdzie  nie  zagraża  ludziom,  takie  rzeczy 
powinny być  realizowane a u nas wszystko na nie,  nie  bo nie.

Ad  pkt  7.  Skarbnik  -  Pani  Urszula  Borkowska  przedstawiła  projekt  uchwały  w 
sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2015-
2025.  WPF  jest  wynikiem  zmian  w  budżecie.  Częściowo  w  WPF  są  przesunięte  
przedsięwzięcia.  W  samej  WPF  są  to  skutki  f inansowe.  W  załączniku  Nr  2 
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przedsięwzięcia  jest  zmiana  około  9  tys.  zł ,  przesunięcie  środków  projektu,  który 
jest  realizowany  w  tej  chwili .  Są  to  środki,  które  nie  były  zrealizowane  w  roku 
poprzednim.  Po uzyskaniu  opinii  z  instytucj i  pośredniczącej  planowo przesuwa się 
te środki.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  objaśnieniach  WPF 
czytam,  że zmiany w zarządzeniu z  22 maja są na kwotę 4.720,-  zł .
Skarbnik – Pani  Urszula  Borkowska –  to  są  środki  na diety członków komisj i  na 
drugą  turę  wyborów  prezydenckich.  To  przyszło  decyzją  po  przedstawieniu  
Państwu już uchwały.  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – w uchwale już te środki są?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  w  uchwale  nie  było  tych  środków  Na 
druga  turę  wyborów  środki  przyszły  w  ostatnim  momencie.  To  już  było  po 
przedstawieniu  Państwu  mater iałów  na  sesję.  Jest  identyczna  sytuacja  i  teraz.  Już  
Państwo otrzymaliście  mater iały na sesję a  przychodzą  zmiany do budżetu
związane  z  dotacjami.  Sesja  będzie  30  i  zarządzenie  wójta  będzie  z  30,  bo  tych  
zmian  które  przychodzą  w  tej  chwili  nie  byłam  w  stanie  wprowadzić  do  budżetu,  
bo  już  otrzymaliście  Państwo materiały.  Czasami  się  zdarza,  że  środki  przychodzą 
później .  W  związku  z  tym,  że  wybory  były  24  maja,  w  piątek  musiałam 
wprowadzić  tę  zmianę,  te  4.720,-  zł ,  żeby mieć  plan  na  wypłatę  diet  dla  członków  
komisj i .  Podobna  sytuacja  jest  w  tej  chwili .  Są  zmiany,  które  trzeba  do  końca 
czerwca  przyjąć,  żeby  plany  się  zgadzały.  Ta  sama  kwota  była  przy  pierwszej  i  
przy  drugiej  turze  wyborów.  W  tej  chwili  już  po  wysłaniu  projektu  uchwały 
przyszły zmiany.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie 
zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok.  
Zmiany dochodów związane są z  VAT, który zostanie  nam zwrócony.  W związku z 
tym  ten  VAT został  przeniesiony po stronie  wydatków  na  odpowiednie  §,  które  są  
niezbędne  do  wykorzystania.  W  tej  chwili  jeżeli  przyjęl iście  Państwo  propozycję  
wójta  zmiany  uchwały,  na  jutrzejszy  dzień  moja  propozycja  jest  taka,  żeby  zrobić  
zmianę  w  inwestycjach,  zmniejszyć  wydatki  zaplanowane  na  budowę  chodnika  w 
Marcinkowie  o  100  tys.  zł  i  dołożyć  na  drogę  w Mielnie,  ponieważ  ten  chodnik  w 
tej  chwili  nie  będzie  robiony.  W  momencie  kiedy  zacznie  być  robiony  wpłyną  
jeszcze   środki  z  VAT,  które  będzie  można  przyjąć  po  dochodach  i  przekazać  na  
wydatki  związane  z  chodnikiem  w  Marcinkowie.  Żeby  zagwarantować  możliwość  
wykonania  inwestycj i  tej  drogi  w  Mielnie  trzeba  te  środki  gdzieś  znaleźć.  Ja  
proponuję  zdjęcie  z  budowy  chodnika  w  Marcinkowie.  Będą  jeszcze  większe 
przychody z VAT, to  wprowadzimy.
Na  jutrzejszy  dzień  wprowadzę  poprawkę.  Z  budowy  chodnika  w  Marcinkowie  te  
100 tys.  zdjęłabym a wprowadziłabym na zwiększenie  na  budowę drogi  w Mielnie,  
na pomoc dla Powiatu Ostródzkiego.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  październiku  trzeba  będzie  to  wprowadzić  z 
powrotem.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – po uzyskaniu  środków z VAT zwiększymy 
wydatki  na  chodnik  w  Marcinkowie.  Taka  jest  moja  propozycja  zmian  w  celu 
zabezpieczenia  środków na drogę w Mielnie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  te  435  tys.  zł  już  wpłynęło 
na konto?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska –  nie wpłynęły,  jest  planowane. VAT jest
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rozliczany  kwartalnie  w  gminie.  To  są  środki,  które  planujemy,  że  wrócą.  One  
powinny  wpłynąć  do  końca  września,  takie  są  terminy  w  Urzędzie  Skarbowym.  
Nie  będzie  problemów,  żeby  zagwarantować  środki  na  budowę  chodnika  w 
Marcinkowie.  Na  jutrzejszą  sesję  wprowadziłabym  zmiany  w  budżecie;  
zmieniające  budowę  chodnika  w  Marcinkowie  o  100  tys .  zł  -  zmniejszające  a 
zwiększające tę budowę drogi w Mielnie.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  - Starostwo  Powiatowe  czeka  na  naszą  uchwałę  i 
zaraz  ogłoszą  przetarg.  Oni  swoje  środki  zabezpieczyli .  Bardzo  istotne,  żeby 
podjąć  to  jak najszybciej  i  uruchomić  środki.  Z  VAT jak  Pani  Skarbnik  mówi,  tam 
jest  termin  zwrotu.  Jak  VAT jest  większy,  to  Urząd  Skarbowy kontrolę  przysyła  i 
przedłuża  czas  zwrotu,  ale  do  końca  roku  powinien  być  zwrócony  i  do  budżetu 
trafi .
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  czy  nie  można  takiego  samego  manewru 
wykonać,  jeżeli  chodzi  o przyłącze wodociągowe do Pana Witkowskiego?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  to jest  brane pod uwagę. W tej  chwili
wystąpiliśmy  o  pozwolenie  wodno-prawne,  bo  tam  jest  przejście  pod  rzeczką  i  
niestety  procedura  trwa.  Trzeba  ogłosić  przetarg  na  wykonanie  operatu  wodno-
prawnego.  W  tej  chwili  decyzja  należy  do  powiatu  i  myślę,  że  w  ciągu  miesiąca 
powinniśmy  mieć  pozwolenie  wodno-prawne  i  wtedy  możemy  wystąpić  do 
Starostwa Powiatowego  o  pozwolenie  na  budowę,  na  zgłoszenie.  Prace  projektowe 
musimy wykonać.
Radna - Pani Jadwiga Dymkowska –  decyzja miała  być  na dniach.
Wójt – Henryk Kacprzyk –  nie ma jeszcze.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  - a  co  z  nakładką  przez  miejscowość  Dylewo, 
czy ma Pan w planach?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  nie  ja,  tylko  może  mieć  powiat  w  planach. 
Pismo  z  powiatu  przyszło  do  nas,  czy  deklarujemy  na  przyszły  rok  udział  
własnych  środków  w  ich  inwestycjach?  Ja  zgłosiłem  tą  drogę  w  granicach  gminy 
od Gląd za Dylewo,  że 25% my deklarujemy.  Jeszcze jedną drogę zgłosiłem,  drogę 
do Pacółtowa i  Kiersztanówko. Myślę,  że w przyszłym roku to zrealizujemy.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  w zadaniach  inwestycyjnych 
jest  wykonanie  map dla  celów projektowych dla  boiska w Mielnie.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  była  taka  mapa  wykonana  przez  firmę 
„TERRA”.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  działka  pod  świetl icę  planowaną.  My 
przejęliśmy  od  Agencji  i  było  zapisane  pod  boisko.  Jak  wykonywaliśmy  mapę  i 
składaliśmy wniosek, to było  pod boisko. Dopóki  budowa nie  będzie zrealizowana, 
to  będzie  służyło  jako  boisko.  Wspólnoty  mieszkaniowe  zwróciły  się  do  mnie  czy  
mogą  tymczasowo  to  boisko  zrobić?  Wyraziłem  zgodę  i  w  tej  chwili  będzie  tam 
boisko.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  nie  znając  perspektywy 
rozpoczęcia  budowy  świetl icy  do  tego  tematu  podchodziłem  ostrożnie.  Do  mnie 
też  zwracali  s ię  mieszkańcy  wspólnoty,  żeby  pomóc  im  przystosować,  żeby 
wykonać  niewielkie  boisko  dla  dzieci  tych  mieszkańców,  żeby  nie  musiały  biegać 
za  kościół  czy  za  sklep,  a  byłyby  pod  okiem  rodziców  blisko  domu.  Nie  wiedząc 
kiedy  ta  budowa  świetl icy  się  rozpocznie  nie  podchodziłem  do  tematu,  ale  skoro 
jest  wola  wójta  i  mieszkańców,  żeby  ta  świetl ica  była  w  tym  miejscu,  to 
wpuszczenie  tam  niewielkiej  spycharki,  przepchnąć  ten  grunt  kawałek,  można 
zrobić kawałek boiska.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  kwestia  tego rodzaju,  że świetl ice nie  ruszą
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wcześniej  jak  w  2017  roku.  Jesteśmy  przygotowani,  jak  ta  oś  zostanie 
uruchomiona,  to  75%  środków  uzyskamy.  W  Mielnie  jesteśmy  na  etapie 
przygotowania  projektu  za  wolą  i  zgodą  mieszkańców.  Byłem  u  Marszałka,  to 
gmina  będzie  mogła  wykorzystać  3  mln  na  drogi.  Tu  kłania  się  rezygnacja  z 
dochodów własnych.  Chociaż  na  czas  inwestycj i  do  2020  roku,  żeby  maksymalnie 
wykorzystać  dochody własne.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  nie  uzyskałem  odniesienia 
do  propozycji  wspólnoty  mieszkaniowej ,  bo  to  o  ich  dzieci  chodzi.  Niewielki  to  
jest  wysiłek,  godzina  pracy  spycharki,  która  by  ten  teren  zniwelowała  od  drogi  w 
kierunku stacj i  pomp.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  kontaktowali  s ię  w  celu  inwestycj i ,  tylko 
udostępnienia gruntu.  Nie widzę problemu,  bo i  tak trzeba to  wyrównać.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  na  te  dwa  lata,  kiedy 
zacznie się  budowa można ten teren wykorzystać  na działalność sportową.
Radny – Pan Dariusz Borkowski –  w sprawie boisk w Kitnowie.  Potrzeba
równiarkę,  żeby  wyrównać.  Piasek  mamy  od  Bociana,  no  i  bramki  i  dzieciaki  
miałyby gdzie grać.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jeżeli  chodzi  o  bramki,  to  nie  ma  problemu. 
Boiska  w  niektórych  miejscowościach  są  l ikwidowane  i  przerabiane  na  małe.  Nie 
wiem  czy  nie  ma  bramek  na  bazie  komunalnej .  Można  postawić.  Tu  jest  kwestia  
po prostu sołtysa  i  ustalenia  z Panem Szydlikiem,  który się zajmuje sportem.
Radny – Pan Dariusz Borkowski – to  jest  przekładane z tygodnia  na tydzień.
Wójt  -  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mają  gdzie  grać  i  grają.  Często  tam  jeżdżę  i 
widzę.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  -  mają  tylko  boisko  do  siatkówki,  do  piłki 
nożnej  nie mają.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  chciałbym  poznać  wydatki 
rzeczowe  na  promocję  gminy.  O  45  tys .  zł  wzrastają  wydatki  na  promocję  gminy.  
O jakie  działania  i  w jakim zakresie  chodzi?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  tam  są  wszystkie  wydatki  związane  z 
dniem  dziecka,  dniem  samorządowca,  wydatki  związane  z  nagrodami  dla 
młodzieży  za  udział  w  konkursach,  dyplomy.  To  nie  jest  związane  tylko  z 
promocją,  z dniami Grunwaldu, są zawody strażackie,  konkursy.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  w tej  chwili  w budżecie  jest 
zaplanowane  123  tys .  zł  To  jest  spora  kwota.  Radni  powinni  otrzymać  bardziej 
szczegółową  informację  na  temat  tego,  co  w  ramach  tej  promocji  jednostki 
samorządu  terytor ialnego  za  te  pieniądze  zostanie  zrealizowane.  To  nie  jest  dla  
mnie  wystarczające,  że  na  dyplomy,  zawody,  jakieś  konkursy,  bo to  nie  jest  kwota  
odpowiednia  na  taką  działalność.  Chciałbym  mieć  bliższe  i  bardziej  szczegółowe 
informacje  dotyczące zakresu tej  promocji  jednostki  samorządu.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  na  jutro  przygotuję  na  co  to  jest  już 
wydatkowane i  częściowo plany.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  -  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie 
zatwierdzenia  w  sprawozdania finansowego za 2014 rok.
Sprawozdanie  finansowe  obejmuje  bilans  jednostki,  bilans  łączny  jednostek 
samorządu terytorialnego,  rachunek zysków i  strat  i  zestawienie  zmian w funduszu 
jednostki.  Sprawozdania  jedne  z  drugich  wypływają.  Przedstawiają  inne  dane.  
Sprawozdania  zostały wysłane  do RIO i  Państwo otrzymaliście  zgodnie z
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terminarzem do końca kwietnia.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  zrobiłem analizę,  przez cały rok podjęliśmy 23
decyzje  w  formie  uchwał  i  zarządzeń.  Nie  ma  możliwości,  żeby  wójt  cokolwiek 
sam decydował.  Jeżeli  wydam zarządzenie,  bo trzeba  pieniądze  wydać,  to  zaraz  za 
tym  pojawia  się  zmiana  w  uchwale  rady  gminy  powielająca  to.  Sprawozdanie  jest 
z  realizacj i  budżetu  za  rok  ubiegły.  Myślę,  że  wiedza  radnych  na  temat  zmian  
jakie  zachodziły  w  ciągu  roku  budżetowego  była  pełna.  Budżet  na  początek  roku 
2014 wynosił  20.700 tys.  zł  a  na koniec roku 24.303 tys.  zł .
Uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  -  następna  uchwała  jest 
w sprawie udzielenia  absolutorium wójtowi gminy.
Uchwał RIO nie będziemy odczytywać,  bo każdy z Państwa otrzymał.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  są  dwie,  bo  jest  wniosek  Komisj i  Rewizyjnej , 
który poszedł  do RIO i  są dwie uchwały RIO. Obie są pozytywne.
Uwag nie  zgłoszono.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego gminy Grunwald.
To  jest  ten  etap,  kiedy  można  się  wypowiedzieć.  Nie  jest  to  dokument  prawa 
miejscowego.  Jest  to  szereg  wytycznych,  mniej  więcej  określają  kierunki  
zagospodarowania  na  terenie  gminy  przy  opracowywaniu  miejscowych  planów  a 
tych  planów  mamy  mało.  Kończymy  miejscowy  plan  Rychnowa,  gdzie  też  można  
umieścić  wszystkie  swoje  życzenia  jeżeli  chodzi  o  przekształcenie  na  teren 
budowlany  lub  inne  cele.  Jeżeli  chodzi  o  studium  to  przystąpiliśmy  na  prośbę 
Państwa  Piaseckich  z  Kiersztanówka  z  tego  tytułu,  że  część  gruntów  była  
wyłączona  z  użytkowania.  Jeżeli  ten  grunt  jest  wyłączony  z  użytkowania  Agencja  
Nieruchomości  Rolnych  nie  wystawia  na  przetarg  tylko  zachowuje,  żeby  zgodnie  
ze  studium to  było.  Wykreślenie  ze  studium tego gruntu  pozwala  ogłosić  przetarg.  
W  Szczepankowie  na  granicy  Szczepankowa  w  stronę  Miejskiej  Woli  również  są 
rozpoznawane  złoża  żwiru, .  To  jest  procedura  dosyć  długa.  Nawet  złoża 
rozpoznane  tym  zarządzeniem  marszałkowskim  muszą  być.  W  studium  musimy  to 
umieścić.  Rychnowska  Wola  –  to  jest  wniosek  Pana Gorzącha  na  jego  gruncie.  On 
się  dowiaduje,  jeżeli  okaże się,  że  tam będzie żwir,  to  on chce ten  żwir  wydobyć  a  
w to miejsce  wsypać  urobek,  który powstanie  z  drogi.  To są wnioski  indywidualne 
ludzi,  którzy zwracają  się do nas,  żebyśmy ich grunt umieścil i  w studium.
Przewodnicząca Komisji  – Pani Małgorzata Kamińska –  a  załącznik nr 5.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  my  wyrazil iśmy  zgodę  na  umieszczenie  ferm 
wiatrowych,  ale  nie  może  być,  bo  wykryto  kilka  siedlisk  orlika.  Studium  a  plan 
miejscowy to jest  jeszcze daleka sprawa.
Przewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Ryszard  Bala  –  nie  uchwyciłem  zmiany  tego 
terenu  wokół  pól.  Między  Łodwigowem  a  Ulnowem  był  w  planie  w  2012  roku 
teren  pod  fermy  wiatrowe.  Natomiast  na  tej  mapce  w  załączniku  zaznaczony  inny 
teren.  Skoro  to  jest  w  legendzie,  że  to  są  granice  objęte  tymi  propozycjami  a  
zmiany  dotyczą  innego  terenu.  Granica  terenu  objętego  zmianą  jest  zaznaczona 
linią  kreskowaną przerywaną
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  to jest  błąd.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - sadzę,  że trzeba to poprawić. 
Objaśnienie wielu rzeczy nam nie wyjaśnia.  Wójt mówi,  że są to wnioski
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kierowane do wójta a z  tego objaśnienia  tego wyczytać  nie  można.  Jestem
sceptycznie nastawiony do informacji ,  które w tym wyjaśnieniu są zawarte.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  jakość  mapek  straszna.  W  uzasadnieniu  są 
podane  numery  działek,  tu  tych  numerów  działek  nie  ma.  Nie  wiadomo  o  co  
chodzi.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
uchwalenia  regulaminu  pracy  Komisj i  Mieszkaniowej  w  Gminie  Grunwald.  Cały 
czas  walczymy z  tym tematem.  Niektóre  uchwały częściowo są uchylane  czy przez  
Urząd  Wojewódzki  czy  przez  RIO,  ale  już  przeszliśmy  przez  te  etapy.  Ostatni  to  
jest  uchwalenie  regulaminu  pracy  komisj i  mieszkaniowej .  Taką  komisję  trzeba 
będzie  powołać.  Tutaj  jest  szczegółowo  rozpisane  co  i  jak.  Po  powołaniu  komisj i  
trzeba  będzie  przystąpić  do  podziału  tych  mieszkań,  bo  budzą  dużo  emocji  i  cały 
czas podania wpływają.
Uwag nie  zgłoszono.

Wójt  -  Pan  Henryk  Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia 
pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Ostródzkiego.  Jak  zmieniliśmy  porządek,  to  ja 
przedstawiłem.  Chodzi  o  poszerzenie  o  60  cm i  wykonanie  1.300 metrów  nakładki  
asfaltowej ,  remont  pobocza  i  wybudowanie  chodnika.  To  jest  pomoc  dla  Powiatu 
Ostródzkiego który zadeklarował  jeszcze 400 tys .  zł  na wykonanie  tej  nakładki.
Uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt  8.  Pan Wójt  odczytał  podanie  Sołectwa  Domkowo w sprawie  wybudowania  
placu  zabaw.  Słuszna  propozycja.  Odbyło  się  spotkanie  z  LGD.  Myślę,  że 
powstrzymamy  się  z  tymi  pracami  jak  będą  środki  z  projektów „Odnowa wsi”.  Jak 
zostanie  uruchomiona ta  oś f inansowania to do tych  prac przystąpimy.
Radna – Pani Wioletta Sawicka – czy ten wniosek będzie aktualny.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  będzie  aktualny,  nie  trzeba  go  ponawiać.  Jeżeli 
środki  pojawią się wcześniej ,  to będziemy realizowali  w kolejności wpływu.
Pan  Wójt  odczytał  podanie  Pana  Romana  Sałwińskiego  w  sprawie  umorzenia 
zaległości  za centralne  ogrzewanie.  Podanie skierowałem do rady,  bo tu jest  kwota 
5.400 zł .  To jest  decyzja  rady gminy.
Radny  –  Pan  Stanisław  Zaboroś  –  jednemu  umorzymy,  następny  się  znajdzie  a 
tym bardziej ,  że to  jest  centralne  ogrzewanie.
Radny – Pan Adam Królikowski –  nic nie  mają,  renty czy coś?
Radny  –  Pan  Stanisław  Zaboroś  –  on  pracuje,  mają  rentę  na  syna.  Można 
rozłożyć  na raty.
Przewodnicząca Komisji  – Pani Małgorzata Kamińska –  oficjalnie  nie  pracuje.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  jest  tylko  centralne  ogrzewanie  które 
skierowałem  do  rady  bo  przekroczyło  5  tys .  zł ,  ale  jeszcze  były  zaległości  za 
podatek  od  nieruchomości  i  za  wodę  i  te  rozłożyłem  na  raty.  Nie  umarzamy  za 
wodę,  centralne  ogrzewanie,  bo  to  jest  zwrot  kosztów.  To  powinno  wpłynąć  do  
budżetu,  bo  wpływa  to  na  cenę  dla  reszty  mieszkańców.  Sytuację  zna  radny  
miejscowy,  który wie o co chodzi.
Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  to  byłaby  kolejna  pomoc  socjalna,  bo 
otrzymują już pomoc socjalną z GOPS a to będzie następna.
Radny  –  Pan  Stanisław  Zaboroś  –  zrobi  się  bałagan,  bo  jednemu  umorzymy,  to 
zaraz będzie następny i  nie tylko  w Grunwaldzie.
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Radny – Pan Adam Królikowski –  a mieszkaniówkę dostają?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jak  mają  zaległości,  to  raczej  nie,  ale  w 
momencie  kiedy rozłożą na raty,  to się  traktuje jakby nie mieli  zaległości.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  to  się  ciągnie  nie  rok  nie  dwa?  Te  osoby 
powinny się zmobilizować.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak,  reakcja  jest  taka,  dopiero  wtedy  gdy 
komornik  przychodzi.  Windykację  cały  czas  prowadzimy.  Przychodzi  decyzja  od 
komornika,  który  stwierdza,  że  nie  ma  możliwości  wyegzekwowania  długu  i  za  to 
płacimy 400,-  zł .
Radny  –  Pan  Adam Butrymowicz  –  gdyby  to  było  2  czy  3  raty  niezapłacone,  ale 
to jest  kilka lat .
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – to jest  sposób na życie .
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Małgorzata  –  poddała  podanie  pod  głosowanie. 
Za  umorzenie  głosowało  0  radnych,  12  radnych  było  przeciw,  2  radnych 
wstrzymało  się (radny Ryszard Bala,  Dariusz Borkowski).  
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  budowa  oczyszczalni  przydomowych  z 
funduszy  unijnych  w  miejscowościach,  gdzie  budowa  kanalizacj i  jest 
nieuzasadniona  ekonomicznie,  czy  na  ten  temat  będziemy  w  ogóle  kiedyś  tutaj 
rozmawiać.  Czy nasza gmina  będzie zainteresowana?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nasza  gmina  jest  zainteresowana,  żeby 
kanalizację  tak  jak  wodę,  telefony  –  chociaż  teraz  telefony to  temat  przebrzmiały,  
bo  są  komórkowe,  ale  jestem  za  tym,  żeby  wszyscy  miel i  kanalizację.  W 
pierwszym  etapie  realizowaliśmy  zagrożenia  największe,  zaczęliśmy  od  dużych  
blokowisk.  Opracowujemy  projekty  na  dokończenie  kanalizacj i  w 
miejscowościach  Zybułtowo,  Grunwald  i  Stębark  i  podłączenie  gimnazjum.  To  by  
nam  rozwiązało  sprawę  i  kosztowo  i  organizacyjnie.  Następnym  etapem  byłoby 
robienie  oczyszczalni  przydomowych.  Można  w  takich  samych  proporcjach 
korzystać  z  dopłat  unijnych,  tylko  musimy  opracować  projekty  i  złożyć  wniosek, 
wygrać  ten  konkurs  i  budować.  U  nas  to  jest  bardzo  uzasadnione,  bo  mamy 
zabudowę  kolonijną.  Niektóre  gminy  jak  robią  kanalizacje  to  na  długości  1 
kilometra  podłączają  700  numerów  a  nie  jak  u  nas  w  Domkowie  16  kilometrów 
wodociągu i  20 gospodarstw.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  –  trzeba będzie złożyć  wniosek.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.  Niektóre gminy już realizują.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  nawiązaniu  do  pytania 
Pana  Piaseckiego,  chciałbym  się  dowiedzieć  na  jakim  etapie  jest  wieloletni  plan 
inwestycyjny,  opracowanie  tego  planu  inwestycyjnego,  żebyśmy  mieli  pogląd  na 
to,  jakie  inwestycje  w  jakim  czasie,  zakresie  zostaną  zrealizowane?  Pytanie  
wynika  z  tego,  że  nie  wiemy  do  tej  pory,  co  w  przyszłym  roku  nas  czeka,  jakie  
inwestycje  w  kolejnych  latach,  a  to  wydaje  się  nie  tylko  ze  względu  na  potrzeby 
podejmowania  decyzj i  przez  radę  ale  i  na  potrzeby  uspokojenia  mieszkańców,  
którzy chcą wiedzieć jakie  są perspektywy rozwoju ich miejscowości.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  na  początku  funkcjonowania  nowej  rady  taki 
szkic  przedstawiłem.  Każdy  z  radnych  otrzymał,  co  niezbędnego  należałoby  po 
prostu  wykonać  w  najbliższym  czasie.  Rada  jest  od  tego,  żeby  opracować 
wieloletni  plan,  a  ja  jestem  organem  wykonawczym.  Ja  naszkicowałem  co  trzeba  
zrobić,  a  kolejność  Państwo  ustalicie  co  w  pierwszej  kolejności  robić  a  co  nie.  
Dopóki  fundusze  są,  to  trzeba  z  tych  funduszy  korzystać  i  dostosować  do  trybu 
jaki  nam  Urząd  Marszałkowski  narzuca.  Jeżeli  na  kanalizację  w  tych  7  latach 
uruchomią  3  mln,  to  nie  jest  wiele.  3  mln  na  drogi  też  nie  jest  wiele.  Wy 
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powinniście  decydować,  co  w  pierwszej  kolejności  będziemy  robić.  My 
rozmawiamy  z  dyrektorem  i  mówi,  że  3  mln  na  drogi  i  podejmiemy  decyzję,  że 
robimy  drogę  do  Domkowa,  to  zrobimy  połowę  tej  drogi.  Czy  za  te  3  mln  robić  
szereg  innych  dróg  krótszych,  które  też  są  potrzebne.  Myślę,  że  rada  powinna  
decydować.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  kolejne  pytanie  dotyczące 
stanu  realizacj i  prac  nad  wieloletnim  programem  gospodarowania  mieszkaniowym 
zasobem gminy.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  opracowywany,  cały  czas  jest 
opracowywany.  Opracowuje  Pani  Magda.  Zaczęło  się  od  inwentaryzacj i , 
określenia  stanu  mieszkań.  Do  końca  tego  planu  też  nie  da  się  opracować.  Na  ten  
rok  zaplanowaliśmy dwa mieszkania  do  remontu.  Więcej  nas  nie  będzie  stać,  żeby 
rocznie  remontować,  bo  te  remonty  są  bardzo  kosztowne.  Między czasie  następuje  
wykup  tych  mieszkań.  Wnioski  powinny  wpłynąć  od  radnych  poszczególnych 
miejscowości,  bo  radni  naj lepiej  wiedzą  w  jakim  stanie  te  mieszkania  są.  Ja 
podam ile  mamy mieszkań i  w jakim stanie.  Wieloletni  plan jest  zadaniem rady.  Ja  
tylko  podam,  i le  mamy mieszkań  i  w jakim stanie,  bo  mamy zinwentaryzowane  na  
potrzeby  Agencji ,  bo  występowałem  z  wnioskiem  o  przejęcie  pozostałych  14 
mieszkań,  które  są  własnością  Agencji  Nieruchomości  Rolnych.  Agencja  powinna 
być  zainteresowana  przekazaniem  tych  mieszkań.  Na  15  mieszkań  nie  dostaniemy 
więcej  dopłaty jak 0,5 mln złotych.  Za to moglibyśmy te  remonty robić.
Radny  –  Dariusz  Borkowski  –  wrócę  do  mieszkań  w  pałacu  w  Kitnowie,  nie 
można ich skłonić do wykupu.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  takie  są przepisy.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  -  remont  dostaną,  mieszkaniówkę  dostaną, 
szambo wyciągnięte,  co więcej  brak.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  trzy  razy  wyceniałem  mieszkania  w  pałacu  i  raz 
już prawie doszło do wykupu,  ale  takie  są przepisy.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – tam jest  kilka rodzin?
Radny – Pan Dariusz Borkowski – tam jest  dwie i  pół  rodziny.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  przecież  gmina  ma 
możliwość  przekwaterowania  do  lokali  socjalnych.  Nie  rozumiem  co  nas 
powstrzymuje  przed  takim  działaniem.  Dokumenty  wszystkie  mamy,  regulamin 
uchwalimy.
Wójt  -  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  oni  muszą  wyrazić  wolę  zmiany  mieszkania. 
Takie  mamy  prawo,  takie  mamy  przepisy.  Mamy  rodzinę  Szczepańskich  w 
Rychnowie,  tam  jest  rodzina  chyba  z  10  osób  wpisanych  i  taka  l is ta  przyszła.  
Obsadzilibyśmy  wszystko  i  jeszcze  by  zabrakło  a  oni  nie  chcą  się  wyprowadzić,  
bo  dają  sobie  radę.  Coś  tam  uprawiają  i  funkcjonują.  Nawet  oświadczenie  Pani 
Szczepańska  napisała,  że  oni  rezygnują  i  nie  mają  zamiaru  się  przeprowadzić  do 
Dylewa i  co Pan zrobi.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  –  czy ci  Państwo płacą jakiś czynsz?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  nie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  skoro  nie  płacą,  to  mają 
zaległości  a  skoro mają  zaległości,  to  podlegają egzekucji .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  oni  mają  wyroki  egzekucji .  To  nie  jest  nasze 
mieszkanie.  Facet  kupił  mieszkanie  z  lokatorami.  My też  możemy  pałac  sprzedać.  
Ogłoszę przetarg i  jak ktoś nabędzie z  lokatorami,  to  on będzie się z nimi bujał .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mówię  o  mieszkańcach 
pałacu,  jeżeli  mają zaległości,  to  wyrok sądu upoważnia.
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Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  nie mają.  Rozkładają na raty,  płacą,  biorą
dodatek  mieszkaniowy.  Pilnują  tego,  żeby  pieniądze  nie  były  zmarnowane.  Jeżeli  
opieka społeczna  przydziela,  to  niech korzystają  z tego.
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  Pan  Wójt  ostatnio  wspomniał  na  sesj i ,  że  był 
w Agencji  Nieruchomości  Rolnych w sprawie działki  w Kiersztanowie.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wyraził  zgodę  Pan  Witkowski  na  podział  jednej 
działki.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  –  bo część zaorał.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  część  zostawił.  Mamy  urządzenia  w  gospodarce 
komunalnej .  Jak  tylko  podpiszemy  akt  notarialny  z  Agencją,  to  ten  plac 
uruchamiamy.
Przewodniczący  Rady  Gminy –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  będzie  zmieniany  statut 
gminy,  jeżeli  tak to na jakim etapie  są te  prace nad zmianą?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  jest  dokument,  który  opracowuje  rada  gminy. 
Ja  statut  bardzo  szczegółowo  przejrzałem.  Sporo  jest  punktów  które  należałoby 
usunąć,  bo nie  współgrają  z  nowymi  przepisami  i  Urząd Wojewódzki  powinien  ten 
statut  uchylić.  Niestety nie  uchylił .  Ostatnio  mieliśmy problemy z statutem.  Jeżeli  
jest  wola  rady,  ja  projekt  przygotuję  a  radni  będą  uwagi  wnosić.  Strategię  gminy 
musimy opracować.  To nie  jest  dokument  za  który  10  tys.  zł  musimy zapłacić,  ale  
bez  tego  dokumentu  nie  ma  nawet  co  iść  do  Urzędu  Marszałkowskiego  z 
wnioskami  o  dofinansowanie.  Dla  mnie  to  też  jest  sztuczny  dokument,  
niepokrywający  się  z  naszymi  zamierzeniami,  ale  musi  być  opracowany.  Te 
dokumenty  musimy  tworzyć,  bo  wymagają  tego  przepisy  unijne.  A  do  statutu,  ja  
jestem  za,  jeżeli  uchwała  rady  zostanie  podjęta  nad  zmianą  statutu,  s tatut 
przygotujemy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  zwrócili  s ię  do  mnie 
mieszkańcy bloków w Mielnie,  mają  chlewki,  garaże  i  to  było  przykryte  eternitem 
i  pozdejmowali  eternit ,  ale  gdzieś  tam przechowują,  składują  na  podwórku albo  w 
garażach  i  pytają  czy  gmina  nie  mogłaby  tego  eternitu  w  ramach  prac  związanych  
z  usuwaniem  eternitu  na  budynkach  komunalnych  od  nich  odebrać?  Ja  ich 
rozumiem,  mogliby  ten  eternit  wywieźć  do  lasu  i  sprawy  by  nie  było.  
Przystępowanie  do  programu  jaki  gmina  opracowała,  zgłaszanie  i  przechodzenie 
tych  procedur  nie  jest  do  końca  problemem  do  przeskoczenia  przez  niektórych 
mieszkańców.  Takie  mam  pytanie  i  taką  propozycję,  przy  zbieraniu  eternitu  z 
budynków  komunalnych,  na  jeden  dzień  podstawić  ciągnik  z  przyczepą  i  można  
ten eternit  od nich odebrać.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  trzeba  zwrócić  się  do  sołtysów.  Robiony  był 
plan  na  rok  bieżący.  Wszyscy  sołtysi  otrzymali  informację,  zgłaszali  kto  chce 
wymieniać,  bo  to  się  wiąże  z  kosztami.  Tak  samo  odebrać  eternitu  nasi 
pracownicy  nie  mają  prawa,  tylko  musi  przyjechać  grupa  która  jest  przeszkolona.  
Ma koncesję  na  odbiór  eternitu.  Odebrać  możemy,  bo  będziemy zdejmować  eternit  
z  budynku  komunalnego  i  s trażnicy  w  Dylewie.  Myślę,  że  gdzieś  wrzesień, 
październik  będziemy  to  robili .  Jak  zapłacimy  więcej ,  to  zabiorą  z  Mielna  ten 
eternit .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  na  temat  eternitu  narosło 
sporo  legend,  ale  jeżeli  ktoś  układał  eternit  sam,  zdejmował  sam,  to  robi  na 
własną  odpowiedzialność,  na  własne  ryzyko,  ale  myślę,  że  tym  ludziom  trzeba 
pomóc,  żeby ten eternit  nie  wylądował gdzieś  w lasach.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wystarczyło,  żeby  zgłosił  sołtys  na  wiosnę,  to 
nie  tylko  dla  gminy  robimy,  bo  zgłasza  się  szereg  rolników,  którzy  wiedzą,  że  my 
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bierzemy  ten  eternit .  Część  utylizacj i  pokrywa  rolnik,  część  gmina.  Gdyby  to  
zgłosil i ,  to  zostałby odebrany.  Niech zgłoszą  do Pani  Jadanowskiej ,  że  taki  eternit  
jest  do odebrania w takiej  i lości  i  f irma wracając z Dylewa odbierze.
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  w  imieniu  klubu 
Honorowych  Dawców  Krwi  chcę  podziękować  Panu  Wójtowi  za  to,  że  dostaliśmy 
autobus  na  rejonową  spartakiadę  na  której  zajęliśmy  pierwsze  miejsce.  Chciałam 
się  pochwalić,  bo  było  to  również  w  ramach  promocji  naszej  gminy,  bo  mamy 
koszulki  klubowe  z  logo  naszej  gminy.  Dziękując  za  prosimy  o  jeszcze,  bo  w 
sierpniu  jedziemy  na  wojewódzką  spartakiadę  i  będziemy  reprezentować  naszą 
gminę.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  jeżeli  z takim efektem, to  na pewno.
Przewodnicząca Komisji  – Pani Małgorzata  Kamińska –  mamy taką  nadzieję,  że 
nam się  uda.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  na  czym  polega 
konkurencja?
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  -  to  jest  bardziej  na 
zasadzie  zabawy  niż  rywalizacj i  sportowej .  Są  testy  dotyczące  udzielania 
pierwszej  pomocy,  są  konkurencje  na  wesoło,  na  sportowo.  To  jest  okazja  do 
integracj i  wszystkich  środowisk  krwiodawców  z  terenu  całego  powiatu 
ostródzkiego.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wracając  do  promocji ,  to  jest  zakup  tych 
wszystkich  koszulek,  a  wracając do dowozu prywatnego i  dowozu,  bo wyszła  nowa 
ustawa  o  transporcie  zbiorowym  i  bardzo  mocno  skomplikuje  dowóz  tym  gminom,  
które zrezygnowały  z  własnego dowozu,  bo ustawa wyraźnie  mówi,  że  trzeba  mieć  
plan  organizacj i  ruchu.  Taki  plan  może  mieć  miejscowość  gdzie  jest  s tały 
transport .  W  tej  chwili  te  f irmy  stracą  dopłaty,  a  jest  to  na  dziecko  bardzo  dużo,  
bo  do  kilometra  4,80  zł ,  czyl i  prawie  46%  wartości.  Mimo  że  Lipnicki  kosztuje 
nas  dwukrotnie  drożej  niż  transport  własny,  to  jeszcze  koszt  dowozu  dzieci  może 
bardzo  poważnie  skoczyć  w  górę.  Trzeba  myśleć  nad  odnawianiem  taboru  niż 
l ikwidacją  taboru własnego.
Radny  -  Pan  Adam  Butrymowicz  –  dwa  miesiące  temu  rozmawialiśmy  na  temat 
pojemników na śmieci,  chcieliśmy zamienić  na szkło kolorowe i  szkło bezbarwne.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – przepraszam, zapomniałem.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  -  w  sprawie  tej  białej  tablicy,  ograniczenie  na 
wjazd.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  co to jest  za tablica?
Radny – Pan Dariusz Borkowski – z nazwą miejscowości.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – jaka to jest  droga?
Radny – Pan Dariusz Borkowski – gminna.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  jak  jest  zielona  tablica  to  może  jeździć  70 
km.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  kwietniu  rozmawial iśmy 
na  temat  zakupu  koszy  na  przystanki.  Akurat  ostatnio  byłem  nad  morzem  i  w 
Gminie  Stegna są eleganckie,  solidne kosze które można odwrócić a  nie  można ich 
z  chodnika  wyrwać.  Znając  możliwości  naszej  młodzieży,  to  nie  ma  rzeczy 
niemożliwych,  ale  myślę,  że  takie  kosze  by  się  ostały  na  przystankach  i  miałyby 
rację istnienia.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ten  temat  jest  dla  mnie  znany.  Czekamy  na 
możliwości  budżetowe,  bo trzeba  przetarg  ogłosić  i  to  będzie  sporo kosztować.  To 
jest  aktualny temat. 
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Ad pkt  10.  Wobec zrealizowania  porządku obrad,  Przewodnicząca  Komisj i  Kultury 
Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy zamknęła  posiedzenie Komisj i .

Protokołowała             Przewodnicząca Komisj i  Kultury
           Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy

Bronisława Warmińska
                  Małgorzata  Kamińska
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